

### ၂. “ယုဒဒီးခရိုင်ဆူတင်မနာ”

#### သရုပ်ဖော်ဒီးကထာဉ်မဂ္ဂကံ

ပုခရိုင်ဖိအတင်အိဉ်မူနုဉ် မှ်တင်အိဉ်မူလအမနာတင်နုဉ်လီၤ. ပုခရိုင်ဖိ အတင်အိဉ်မူမှ်တင်အိဉ်မူလအမနာတင်အဂ္ဂိ အကျါမိဉ်ပုဉ်နုဉ်မှ်ပကစၢ်ယုဉ်ရှူး ခရိုင်နုဉ်လီၤ. ကစၢ်ယုဉ်ရှူးခရိုင်မှ်ပုလအမနာတင်သံဒီး မှ်ပုလအမနာဟီဉ်ခိဉ် ဒီး ဟ့ဉ်တင်အိဉ်မူလတင်မနာလအပုဉ်က့ၤန့ဉ်က့ၤအိဉ်ကိးဂါဒဲးနုဉ်လီၤ. ဒီးတင်မနာ လအကစၢ်ခရိုင်သးဘိဟ့ဉ်ပုနုဉ် တမှ်တင်မနာလအဘဉ်ထွဲဒီး ထံရှုကီဉ်သဲးဘဉ်. တမှ်စ့ၢ်ကိးတင်မနာလအဘဉ်ယးဒီးတင်သုဉ်ထီဉ်ဟီဉ်ခိဉ်အစိကမိဘဉ်. မ့မှ် တခိမှ်တင်မနာ လအဘဉ်ယး ဒီးသုဉ်ဂ့ၢ်သးကျါ, မှ်တင်မနာလအဟ့ဉ်ပုတင်ထုဉ်ဖျး လအတင်အတင်သီအတင်စာဃာ အကလုာ်ကလုာ် ဒီးဟ့ဉ်ပုတင်အိဉ်မူအလအပုဉ် နုဉ်လီၤ. ပခဝရုဉ်တင်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်တဘျီညါအံၤ, ပမူးဖးဒိဉ်တဘျီညါအံၤ ပတင်တိဉ် ထုမှ်ဝဲဒဉ် “ယုဒဒီးခရိုင်ဆူတင်မနာ” နုဉ်လီၤ. ကစၢ်ခရိုင်ဟ့ဉ်ပုတင်မနာလအပတင် အိဉ်မူပု, ကစၢ်ခရိုင်ဟ့ဉ်ပုတင်မနာလအပတင်အိဉ်ဖိဉ် တင်ဖဲးတင်မအပု, ကစၢ်ခရိုင် ဟ့ဉ်ပုတင်မနာလအပတင်ပုကညီဘျီထံခဝရုဉ်ဒီး ပဝဲသုဉ်တဖဉ် လအမသကိး တင်လအတင်ကရကရိအဂတဖဉ်လအမသကိးယုဉ်တင်ဖဲးတင်မအပု, ပသုဉ်ညါလအ ပဝဲသုဉ်တဖဉ်ပမှ်ပုသုဉ်တဖဉ်လအမနာတင်လအကစၢ်ခရိုင်အသံ လအတင်မလအ ကပိကစၢ်ယုဉ်အဂီၢ်နုဉ်လီၤ.

ဘဉ်ထွဲဒီးတင်ဂ့ၢ်မိဉ်ပု “ယုဒဒီးခရိုင်ဆူတင်မနာ” နုဉ်ယသးအိဉ်ဟ့ဉ်ခိ ဟ့ဉ်နီၤတင်ဂ့ၢ်(၂)မံၤလအ ပကဟံးနုဉ်သကိးသးအဂီၢ်အဘါအဂီၢ်နုဉ်လီၤ.

#### ၁.စံးဘျူးယု, စံးထီဉ်ပတြာယုလအဟ့ဉ်ပုတင်မနာလအပု ကညီဘျီထံ ခဝရုဉ်အတင်စံးစိတဲစိအပု

ထါ(စံး၁၀၅: ၁-၂) စံးဝဲ(ခခါလံာ်စီဆု) “စံးဘျူးစံးဖိဉ်ယု, ကိးထီဉ်အမံၤ ဒီးဒုးသုဉ်ညါအတင်မတဖဉ်လအပုဂီၢ်မှ်အကျါတက့ၢ်. သးဝံဉ်ထီဉ်အိဉ်, သးဝံဉ်စံးထီဉ် ပတြာအိဉ်တက့ၢ်. တဲဖျါထီဉ်ကယဲၢ်အတင်မလီၤလးခဲလံာ်တက့ၢ်.” ထါစံးထီဉ်ပတြာ

အဆာတဖဉ် သိဉ်လိပုဒီးန့ဉ်ကျဲပုလအ ပကဘဉ်မှ်ပုသုဉ်တဖဉ်လအ အစံးဘျူးယု ပကဘဉ်မှ်ပုသုဉ်တဖဉ်လအ အမေဖျါထီဉ်ကစၢ်ယု အတင်မလီၤလးသုဉ်တဖဉ် ဒုးသုဉ်ညါကစၢ်ယုအတင်မဒိဉ်ခိဉ်မှ်မှ်သုဉ်တဖဉ်လအ ပုခဲလံာ်လီၤ. ဒီးတင်ကတိခဲ ထံဉ်လအကိဒိဉ် လအမုဉ်ဝဲ တင်စံးဘျူးယု Thanksgiving ဒီးတင်စံးထီဉ်ပတြာယု Praise to God နုဉ်လီၤ. တင်စံးဘျူးယုဒီးတင်စံးထီဉ်ပတြာ ယုနုဉ် တဒိသိးသိးဘဉ်. တင်စံးဘျူးယုနုဉ်မှ်တင်လအပဝဲသုဉ်တဖဉ်လအ ပဒီးနုဉ်အိဉ်လအကစၢ်ယုအအိဉ်ဒီး တင်စံးထီဉ်ပတြာယုနုဉ် မှ်တင်စံးထီဉ်ပတြာယုဒိအမှ်တင်အသိး, အတင်ခိဉ်တင်မှ်, အတင်စိအတင်ကမိဒီး အတင်မလီၤလးသုဉ်တဖဉ်လအ ပထံဉ်ဘဉ်အိဉ်လအပဃာ ဝးဝး နုဉ်လီၤ. အလီၢ်အိဉ်သပုကတင် လအပဝဲသုဉ်တဖဉ် ပကဘဉ်စံးဘျူးကစၢ်ယုလအပဒီး နုဉ်ဘဉ်သုဉ်တဖဉ်လအတင်အါမံၤ အကျါအိဉ်ကတင် ပဒီးနုဉ်ဘဉ်တင်သးခုကစီဉ် ဒီး ပဒီးနုဉ်ဘဉ် ယုအတင်အုဉ်က့ၤခိဉ်က့ၤ ခိဖျါသရုဉ်ယုဒါသုဉ်အတင်ဟဲစိနုဉ်ပုတင် သးခုကစီဉ်နုဉ်လီၤ. တဘျီဃီစ့ၢ်ကိး ပဘဉ်စံးထီဉ်ပတြာယုအတင်မလီၤလး ပဝဲသုဉ် တဖဉ်ပသုဉ်ညါကိးဂါဒဲးလီၤ, ဖဲသရုဉ်ယုဒါသုဉ် ဟးထီဉ်လအကီၢ်အမဲရကနုဉ် တမှ် အဝဲကဟဲလအကီၢ်ပယီၤဘဉ်. ကလဲၤလအထံဂါကီၢ်ဂါလအ တင်သးခုကစီဉ်တင်မတ ဘဉ် ဆဉ်ကစၢ်ယုကတဲကတိ တင်လီၤလီၤလး ဒီးဆုသရုဉ်ယုဒါသုဉ်ဆု ပထံလီၢ် ကီၢ်ပုလအကဟဲစိနုဉ်ပု ကစၢ်ယုကလုာ်ကထါတင်မှ်တင်တီ ဒီးပဒီးနုဉ်ဘဉ်တင်သးခု ကစီဉ် ဒီးပဒီးနုဉ်ဘဉ်ယုအတင်အုဉ်က့ၤခိဉ်က့ၤ အလအပုနုဉ်လီၤ.

ပဝဲသုဉ်တဖဉ်လအပဟဲထီဉ်လအ တင်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်တင်အိးထီဉ်အကတီၢ် တင် ဘုဉ်တင်ဘါနုဉ်ပကနုဉ်ဟူဘဉ်လီၤ. ပကီၢ်တကုဉ် ကရခိဉ်ပပာ်သရုဉ်ဒိဉ်ဝီ(လ်)ဒိဉ်သု လအတင်ကတိတုာ်လိာ်နုဉ်စံးဝဲဒဉ် “ပဝဲကမုဉ်တဖဉ်လအ ပဟဲထီဉ်တင်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံၤ တင်လအ ပထံဉ်ဘဉ်တဖဉ်နုဉ် ကမှ်တင်စံးထီဉ်ပတြာယု, ကမှ်တင်စံးဘျူးယု, သုတ မှ်တင်အဂုၤအဂါသုဉ်တဖဉ်တဂုၤနုဉ်လီၤ.” ဒ်နုဉ်သိး ပခဝရုဉ်န့ဉ်ရဲဉ် သရုဉ်မှ်ခိဉ် ဒီးကထာဉ်ကြိထုဉ်ဒုဉ် လအတင်ဂံၢ်ထီဉ်တင်ဆိဉ်ဂုၤတဖဉ်နုဉ်စ့ၢ်ကိး, အဝဲဟံဖျါထီဉ်က့ၤ ဝဲဒဉ် “ပဝဲခဝရုဉ်တင်စံးစိတဲစိအပု, ကစၢ်ယုအဘျူးအဖိဉ်တဖဉ်လအပဒီးနုဉ် တဖဉ်ဒီး ကစၢ်ယုအတင်မလီၤလးတဖဉ်ခိဖျါ ပ Missionaries သုဉ်တဖဉ်, ခိဖျါမိ ဟံဖဲဖုသရုဉ်/သမါတဖဉ်ဒီး ပထံလီၢ်ကီၢ်ပုခိဉ်နုဉ်တဖဉ်လအ ဟ့ဉ်လီၤသးဟံစီဆုသး အသံသးဒီး ပဝဲသုဉ်တဖဉ် ပဒီးနုဉ်ဘဉ်တင်သးခုကစီဉ်, ပကဲထီဉ်ယုဖိလံာ်, ပဒီးနုဉ် ဘဉ်ယုအတင်အုဉ်က့ၤခိဉ်က့ၤအလအပုအသံသးဒီး အလီၢ်အိဉ်သပု ကတင်လအ

ပကဘဉ်စံးဘျးစံးထီၣ်ပတြၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ.” ပမ့ၢ်ဟံသ့ၣ်ဟံသးလၢတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျဲၤန့ၣ် တၢ်ဟံဖျါအိၣ်ဒီးအမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ် နံၣ်ကယၤခံဆံတၢ်(မံးရၢၣ်)အတၢ်တိၣ်ကျဲၤအတၢ်ဘျဉ်တၢ်ဘါန့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျးဘဉ်ကစၢ်ယွၤလၢ ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ် အတၢ်စံၣ်စိၤတဲၤစိၤအပူၤန့ၣ် ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မၤနၢၤလၢ တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤ လၢအမ့ၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်နံၣ်ကယၤခံဆံတၢ် တၢ်တိၣ်ကျဲၤတၢ်တပတီၢ်န့ၣ်ဒီး ပမၤအိၣ်ဝံၤလံလၢ၂၀၁၀န့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျးဘဉ် ကစၢ်ယွၤလၢအပူၤကွံၣ် အနံၣ်(၁၀)အတီၢ်ပူၤ ပအိၣ်ဒီးတၢ်မၤလီၤ(၇၀၀)ဘျဉ်, တၢ်မၤလီၤ မ့တမ့ၢ်ပတဲလၢ မံးရၢၣ်တၢ်မၤလီၤ(၇၀၀)ဘျဉ် ဒီးပုၤတၢ်မၤဖိအိၣ်ဝဲ (၁၃၅၃)ဂၤ ဒီးပသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ပဒုးကဲထီၣ်ပုၤစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ တၢ်ကရူၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အသီအိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်(၃၅၈)ဖိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်ကစၢ်ယွၤ ဟ့ၣ်တၢ်မၤနၢၤလၢပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ် လၢပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပမၤသကိးတၢ်လၢအဘီ အမ့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျးဘဉ်ကစၢ်ယွၤလၢ အဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မၤနၢၤလၢနံၣ်ကယၤခံဆံတၢ် တၢ်တိၣ်ကျဲၤတၢ်တပတီၢ် ဒီးခဲအံၤလဲၤ တုၤဆူခံပတီၢ်တပတီၢ်လံ. ပကဘဉ်မၤသကိး ဆူညါဒိၣ်န့ၣ်အါန့ၣ်အလီၤလီၤ. အယံသတးဒီး ဒီပုၤဝဲၣ်လၢတၢ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်စၢ မိပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢပဟဲလၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်အမ့ၢ်တဘျီညါအံၤန့ၣ် ပကစံးထီၣ်ပတြၢယွၤ ပကစံးဘျးယွၤလၢပသးဒီဖျၢၣ်ညါလၢ အဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မၤနၢၤလၢပတၢ်အိၣ်မူပူၤဒီး ကစၢ်ယွၤ အဘီမ့ၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ် ခီဖျိကစၢ်ခရံၣ်အယံန့ၣ်တက့ၢ်.

**၂. တၢ်ဟံစီဆံသးဃုာ်ဒီးခရံၣ်ဆူတၢ်မၤနၢၤဒိၣ်ဒိၣ်အါအါ လၢ ယွၤလၢကပီၤအဂီၢ်**

ပဝဲဒၣ်ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤဒဲး ပကဘဉ်သ့ၣ်ညါလီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢ ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပမၤသကိးတၢ်လၢ နံၣ်ကယၤခံဆံတၢ်တိၣ်ကျဲၤတၢ်တပတီၢ်ဝံၤလံ. ခဲအံၤပအိၣ်လၢခံပတီၢ်တပတီၢ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပစးထီၣ်မၤဘဉ် အီၤလံ. ပတၢ်ဂ့ၢ်ဖိၣ်ပုၤအိၣ်သ့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် တၢ်မၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကမၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဘျၢထံခရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢပအိၣ်လၢ ကိၢ်ပယီၤလၢကျဲၤကိးဘိဒဲးလၢပကမၤတၢ်သးခုကစီၣ်လၢလၢပုၤပုၤလၢပကအိၣ်ဒီး တၢ်မၤနၢၤဒိၣ်ဒိၣ်အါအါလၢ ကစၢ်ယွၤအလၢကပီၤ လၢပထံလီၤကီၢ်ပူၤတကးဘဉ် လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘျဉ်ညါန့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢမ့ၢ်လၢ, ပတၢ်ပညိၣ်ဒီး ပတၢ်ကွၢ်စိန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ကွၢ်လၢ လံာ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. လံာ်စီဆံအဆၢတဖၣ်ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤဘဉ်ဃးဒီး တၢ်ကလုာ်ထူ ဒီးပမ့ၢ်ကွၢ်လံာ်စီဆံ အဆၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤခဲလၢာ်ခဲဆူန့ၣ် ဟံဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤ လၢအ

ကျိဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ပကလဲၤဆူညါဃုာ်ဒီးခရံၣ် လၢအတၢ်မၤနၢၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယသးအိၣ်ထၢထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤတနီၤနီၤ လၢပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်ဟံစီဆံသး ဃုာ်ဒီးခရံၣ်ဆူတၢ်မၤနၢၤဒိၣ်ဒိၣ်အါအါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**(၁) တၢ်အဲၣ်ယွၤဒီးတၢ်ပိာ်ယွၤအကျဲလၢသးဒီဖျၢၣ်ညါ**

ပုၤအံၣ်စရူလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢမၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤလၢ ကစၢ်အယံ(The Covenant People) သတးဒီး ကစၢ်ယွၤအိၣ်ကတိၢ်ကတီၢ် တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်ဆိၣ်ဝါ လၢလၢပုၤပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ(၅မိၤ ဘး၂၂-၂၅) လၢလံာ်စီဆံ အဆၢဟံဖျါဒိၣ်အမ့ၢ်တၢ်တိၣ်ထူအဂီၢ်အသးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ကစၢ်ယွၤအိၣ်ဒီးအတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ လၢအဝဲသ့ၣ်ကမၤနၢၤဒုၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်ကဒီးန့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်အါလၢလၢပုၤပုၤ ဒီးတၢ်လီၤလၢအဝဲသ့ၣ်ယီၤလီၤဝဲန့ၣ် ကကဲထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ် အလၢအပုၤလၢပုၤတကလုာ်အဂီၢ် ယနံၣ်သပုၤကတၢ်လၢပဝဲသ့ၣ်ပုၤကညီဒီကလုာ်အဂီၢ် ကစၢ်ယွၤအိၣ်ဒီး တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်ဆိၣ်ဝါလၢလၢပုၤပုၤလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်တၢ်သံကွၢ်မ့ၢ် ပအဲၣ်ကစၢ်ယွၤထဲလဲၣ်. မ့ၢ်ပပိာ်ယွၤအကျဲထဲလဲၣ်. တၢ်သးဝံၣ်ရီ (ခွါယၢၣ်) တယုာ်ဘဉ်တၢ်ထုးထီၣ်အီၤလၢ ယဖါတၢ်သရၣ်ဒိၣ်ရီလဲလၢအမ့ၢ် “ဟံဒိၣ်ယွၤ” ပသးဝံၣ်အီၤမ့ၢ်ဒိၣ်မး. ဘဉ်ဆဉ်ဒီးပသးဝံၣ်မ့ၢ်သနံၣ်က့ တၢ်သးဝံၣ်အကံၢ်အလဲလၢအမ့ၢ် “တၢ်ဟံဒိၣ်ယွၤ” အံၤအိၣ်လၢပပူၤထဲလဲၣ်. ပကထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ပုၤအံၣ်စရူလးဖိတဖၣ် ကစၢ်ယွၤကတိၢ်ကတီၢ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်ဆိၣ်ဝါ လၢအဂီၢ်လၢလၢပုၤပုၤ အိၣ်ဒီးတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးသနံၣ်က့ဒီး အဝဲသ့ၣ်မၤဟးဂီၢ်တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ, အဝဲသ့ၣ်ထီၣ်ဒါကစၢ်ယွၤ, အဝဲသ့ၣ်လူၤဖဲအသးမၤဖဲအသး အယံသတးဒီး အဝဲသ့ၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘဉ် တၢ်ကီတၢ်ခဲဒီး ဒီးဘဉ်တၢ်စံၣ်ညိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဝဲဒၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိလၢမ့ၢ်မဆါတနံၤညါအံၤတဖၣ် အါဒဲအါဂၤပလီၤကံးဒီးပုၤအံၣ်စရူလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ဒိပုၤအံၣ်စရူလးဖိတဖၣ်မ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ် မၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤလၢ ကစၢ်ယွၤန့ၣ်ပဝဲဒၣ်ပုၤစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤပုၤခရံၣ်ဖိလၢမ့ၢ်မဆါ တနံၤအံၤသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိး ပမ့ၢ်ဝဲဒၣ် The New Covenant People လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အမၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ အသီ လၢကစၢ်ယွၤအယံသတးဒီး တၢ်လၢအဒိၣ်ကတၢ်န့ၣ် ပကဘဉ်အဲၣ်ကစၢ်ယွၤလၢသ့ၣ်ဒီဖျၢၣ်ညါသးဒီဖျၢၣ်ညါဒီး ပကဘဉ်ပိာ်အကျဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးလီၤ. ပကစၢ်ခရံၣ်သးဘိအနီၢ်ကစၢ်စံးဝဲဒၣ် နဘဉ်အဲၣ်ယွၤနကစၢ်လၢ နသ့ၣ်ကံၢ်သးလဲ ဒီးနသးဒီဖျၢၣ်ညါ

ဒီးနတင်္ဂါကူၣ် တၢ်ဆးဒီးနဂံၢ်နဘါတုၤအလၢတက့ၢ်. ဒ်န့ၣ်အသိးကစၢ်ခရံၣ်သးဘိ စံးဝဲလံာ် (ယံၤဟ့ၣ် ၁၄:၁၅) “သုမ့ၢ်အဲၣ်ယၢဒီး တီၢ်န့ၣ်ယတၢ်မၤလိာ်တဖၣ်တက့ၢ်”. (၁ယံၤ ၅:၃)စံးဝဲဒၣ် “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်အဲၣ်ယုၤမ့ၢ်အံၤ လၢပတီၢ်န့ၣ်အတၢ်မၤလိာ် န့ၣ်လီၤ.” ဒီပုၤဝဲၣ်လၢတၢ်အဲၣ်အံၤသ့ၣ်ဒၣ်, ပကဘၣ်မ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အဲၣ်ကစၢ်ယုၤ, အဲၣ်ကစၢ်ခရံၣ်နီၢ်နီၢ်, ပိာ်ကျဲတဖၣ် ဒီးဒုးကဲထီၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အိၣ်မူဒီးလဲၤဃုာ် တၢ်ဒီးခရံၣ်ဆူတၢ်မၤနၢၤန့ၣ်လီၤ.

**(၂) တၢ်ဟံၣ်စီဆုက့ၤပသး ဒ်ပကအိၣ်ဒီးတၢ်မၤနၢၤဒိၣ်အါ လၢခရံၣ် အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်စူၢ်တၢ်နာ်**

(၁ယံၤ ၅:၄)ဟံၣ်ဖျါဝဲဒၣ် ယုၤဖိလံာ်တဖၣ်မ့ၢ်ပုၤတဖၣ်လၢ မၤနၢၤဟီၣ်ခိၣ် မ့ၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဒ်ကစၢ်ယုၤဂျုးခရံၣ်အပိၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် နာ်ကစၢ် ယုၤဂျုးခရံၣ်ပိၣ်န့ၣ်ဒီး သးစီဆုအစီကမီၤအိၣ်ဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်အိၣ်မူပုၤ, အဝဲသ့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဂံၢ် တၢ်ဘါလၢကကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဟီၣ်ခိၣ်, ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ ခဲလၢာ်ခဲဆု ဒီးကမ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အမၤနၢၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိးထီၣ်တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ ဆၢကတီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်အပူၤန့ၣ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်အိၣ်န့ၣ်ညိၣ်တဲဖျါဝဲလီၤ, “မ့ၢ်မဆါတနံၤညါအံၤပဝဲခရံၣ် ဖိတဖၣ် ပဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီးတၢ်မၤကွၢ် အကလုာ် ကလုာ် လၢကမၤဆံးလီၤစ့ၤလီၤ ပတၢ်စူၢ်တၢ်နာ်လၢအဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.” တယံၣ် ဘၣ်ယနုၤဟူ ကညီဘျုးထံခရံၣ်ဖိတဂၤ (တဘျီအဝဲမ့ၢ်ပုၤကညီဘျုးထံခရံၣ်ဖိ ဘၣ်ဆၢၣ် ခဲအံၤလဲၤတုၤဆူကရူၢ်ကရၢအဂၤ) အဝဲတဲဝဲဒ်အံၤ ‘သရၣ်ယုၤဒၣ်သ့ၣ်ဟဲစီၣ် တၢ်အချံ လၢအကမ့ၢ်လီၤ’ တၢ်အံၤဘၣ်ဒိယသးဒိၣ်မးလီၤ. သရၣ်ယုၤဒၣ်သ့ၣ် တဟဲစီၣ်တၢ်ချံလၢ အကမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်တခီသရၣ်ယုၤဒၣ်သ့ၣ်ဟဲစီၣ်န့ၣ်ပုၤတၢ်သးခုကစီၣ်လၢ ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်လီၤ. ပအိၣ်မူလၢတၢ်ဆၢကတီၢ် လၢတၢ်ကမၤတံာ်တံာ်ပုၤ, ကမၤကဒံကဒါ ပတၢ်စူၢ်တၢ်နာ်သ့ၣ်တဖၣ် ကဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်လီၤမ့ၢ်လီၤဖး လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်အာၣ်လီၤစ့ၤကီးပတၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်လၢ ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပတၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်စူၢ်တၢ်နာ်အဂၢ်အကျၢၤဘၣ်. ပမ့ၢ်ကီးလီၤပသးလၢ ဘျုးထံခရံၣ်ဖိ သနာ်က့ၤဒီး သရၣ် သမၤဒ်လဲာ်တနီၤနီၤ တသ့ၣ်ညါဘျုးထံခရံၣ်ဖိ အတၢ်စူၢ်တၢ်နာ်မိၢ်ပုၤ ဒီးအတၢ် ပိာ်ထွဲ အကျဲတဖၣ်ဘၣ်. အပိၣ်သတးဒီး ခဲအံၤပုၤကညီဘျုးထံခရံၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ကီၢ်ပယီၤ ဘျုးထံ ခဝဲဂျုၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ ဂုၢ်ကျဲးစးဝဲဒၣ်လၢ တၢ်ကွဲးလံာ်ကွဲးလံာ်ထုးထီၣ်လံာ်လဲၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒီး,

တၢ်သိၣ်လိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ ပကမၤလီၤတံာ်လီၤဆဲးမၤကီၢ်ကျၢၤက့ၤလၢ ကီၢ်ပယီၤဒီဘျုး ညါကဟံးဃာ်ဂၢ်ကျၢၤဝဲဒၣ် ဘျုးထံခရံၣ်ဖိတၢ်စူၢ်တၢ်နာ်န့ၣ်လီၤ. ယဲယအိၣ်စ့ၢ်ကီးဒီး မူဒါတခါလၢ ပုၤကညီဘျုးထံခဝဲဂျုၢ်ဒ်ပုၤပၤလီၤဆုၣ်နီၤလၢ Faith and Order တၢ်စူၢ်တၢ်နာ်ဒီးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ယသးခုပထံၣ်ဘၣ်လၢ ပဒီပုၤဝဲၣ်သုးလီၤသုးကျဲလၢ ထံဂၤကီၢ်ဂၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢအိၣ်တၢ်လီၤန့ၣ် ဂုၢ်ကျဲးစးဟံးဃာ်တုၤလံ ဘျုးထံခရံၣ် ဖိတၢ်စူၢ်တၢ်နာ်အပိၣ်ပသးခုဒိၣ်မးလီၤ. မငါကၢၣ်(Norwegian Church Aid) ကွဲယၢ လၢယကလဲၤကတီၢ်တၢ်လၢ ဖျဉ်စီမိၤသ့ၣ်တဖၣ်, Media သ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်ကရၢ ကရိသ့ၣ်တဖၣ် လီၤဆီဒ်တၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဃုတၢ်ဖိး လၢကီၢ်ပယီၤအပူၤလီၤ. ဒီးယလဲၤဒီးယတဲစ့ၢ်ကီး ယအဲၣ်ဒီးလဲၤအိၣ်သကိးယပုၤကလုာ်ကညီတဖၣ် ဒီးယလဲၤ အိၣ်သကိးဘၣ် ပုၤကညီတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခဲခါ ဒီးလၢယလဲၤတုၤလၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တခါန့ၣ် ယလဲၤဘါသကိးတၢ်လၢဟါခီ, ပုၤနီၢ်ဝဲကွဲဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤခီဖိတဖၣ်, ပုၤကညီဖိသ့ၣ် တဖၣ်ဒီး ယဟ့ၣ်တၢ်စီၣ်န့ၣ်ယဘၣ်ဟ့ၣ်လၢကီၢ်လၢဝါကျိၣ်ဒီး မ့ၢ်လၢပုၤခီဖိတဖၣ် တနၢ် ဟါအပိၣ်ယဘၣ်ကတီၢ်လၢပံၤ ယီၤကျိၣ် ဒီးပုၤကညီဖိတဖၣ်တနၢ်ဟါပံၤယီၤကျိၣ်အပိၣ် ယဘၣ်ကတီၢ်လၢကညီကျိၣ်လီၤ. ဒီးယတဲ, ပစံးဘျုးဘၣ်ပဒီပုၤဝဲၣ်လၢ နီၢ်ဝဲကွဲ ဘျုးထံတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခရံၣ်ဖိတဖၣ်လၢ အတူၢ်လိာ်ပဝဲဒၣ် ပုၤကညီ, ခီခရံၣ်ဖိလၢကီၢ်ပံၤယီၤ ဃုာ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤလၢကျဲၤအါဘိန့ၣ်လီၤ. ယကတီၢ်တၢ်ဝံၤဒီး တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သရၣ်ဖးဒိၣ် အဝဲအမဲာ်ပုၤဒီးမဲာ်ထံမဲာ်နီၤလီၤ. သရၣ်လၢအဟဲလၢ ကီၢ်ပယီၤစံးဘျုးပုၤ. မ့ၢ်ယသးခု စံးဘျုးပုၤကီၢ်ပံၤယီၤဖိ ဘျုးထံခရံၣ်ဖိတဖၣ်, လၢတၢ်လီၤဖဲအံၤန့ၣ် ပသရိၣ်ခဲဖျၢၣ် အံၤတ ယံာ်ဘၣ်ဒီး ပဆိကမိၣ်လၢပကကးတံာ်ဃာ်အီၤလီၤ. ပုၤဘါယွၤတအိၣ်ဘၣ်. စရိပတီၢ် လၢပုၤဘျုးထံခရံၣ်ဖိအိၣ်, ပုၤဘါယွၤတအိၣ်အပိၣ် ပုၤကးတံာ်ဃာ်အီၤလီၤ. ဘၣ်ဆၢၣ် မ့ၢ်လၢ ကီၢ်ပယီၤဘျုးထံခရံၣ်ဖိတဖၣ်ဟဲဒီး ဟ့ၣ်က့ၤပုၤဘျုးထံခရံၣ်ဖိအတၢ်စူၢ်တၢ်နာ် လၢပကမၤဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်က့ၤ ပကမၤမူထီၣ်ဂဲၤထီၣ်က့ၤပတၢ်အိၣ်ဖိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပက ဘၣ်စံးဘျုးက့ၤကစၢ်ယုၤ လၢတၢ်စူၢ်တၢ်နာ်လၢကစၢ်ယုၤဟ့ၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်စူၢ် တၢ်နာ်လၢအဘၣ် ဒီးတၢ်စူၢ်တၢ်နာ်အမူအပိၣ်သတး ပကဘၣ်စံးဘျုးကစၢ်ယုၤန့ၣ်လီၤ.

**(၃) တင်ဖိဆုံပသးလၢ တၢ်မၤနၢၤဒိၣ်ဒိၣ်လၢကစၢ်ခရၢ်အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢလၢကစၢ်ယွၤ**

စီပီလူးစံးဝဲ ‘ယမၤတၢ်သ့ခဲလၢလၢ ပုၤလၢဒုးဆူၣ်ထီၣ်ယဂံၢ်ဘၢတဂၤ အပူၤလီၤ’ စီပီလူးအုၣ်အသးဒုးလၢအဝဲမၤတၢ်သ့ခဲလၢန့ၣ် တမ့ၢ်လၢအဝဲ အဂီၢ်အဘၢ ဘၣ်. မ့ၢ်တခါလၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရၢ်အဂီၢ်အဘၢန့ၣ်လီၤ. အယိသတးဒီး အဝဲမၤနၢၤတၢ် န့ၣ်လီၤ. စီပီလူးဟံၣ်ဖျါဝဲ မ့ၢ်လၢအဝဲအိၣ်ဒီး ကစၢ်ခရၢ်အဂီၢ်အဘၢအယိ တၢ်ကီၢ်တၢ် ခဲတဖၣ်တုၤလၢတၢ်သံဒီး တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ခဲလၢန့ၣ် အဝဲအဂီၢ်တမ့ၢ်ဘၣ် တၢ်နီၣ်တမံၤ ဘၣ်. မ့ၢ်အဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်မၤနၢၤအလၢအပူၤလီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ လံာ်(ရိမုၤ ၈:၃၇- ၃၉)အပူၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤ မ့ၢ်လံာ်စီဆုံအဆၢတဆၢလၢ ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်တိၢ်ထူန့ၣ်လီၤ. စီပီလူးဟံၣ်ဖျါဝဲ အဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်မၤနၢၤလၢ လၢပုၤပုၤလၢကစၢ်ခရၢ် န့ၣ်လီၤ. ယအိၣ်ဒီးယဖုဖးဒိၣ်ခံၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဟံၣ်ကဖၢလၢယသးဒိၣ်မးလၢ ယဖုဖးဒိၣ် ခံၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဖုဖးဒိၣ် ခံၣ်ကျဲၤတဂၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ကူၣ်နၢ်, အဝဲလဲၤမၤတၢ်လၢ ကီၢ်ကယါကီၢ်, မိၤခံ, ယိၣ်သံဒိၣ်သဝီ, ယဖုအဂၤတဂၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ် မိၣ်ကံ, လဲၤမၤတၢ် လၢကယါကီၢ်ဆၢၣ် ဒီးပုၤကညီကီၢ်ဆၢၣ်အဘၢၣ်စၢၤ လၢပရဲးကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အဆၢ ကတီၢ် မ့ၢ်လၢတီအူန့ၣ် ပုၤလၢအတီတအိၣ် ပုၤလၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တအိၣ်ဒီး တၢ် အိၣ်မူအတီဖုၣ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤပုၤကိးက့ၤလၢ ဘွဲကညီန့ၣ်လီၤ. လၢယဖိသ့ၣ် ခါန့ၣ် မ့ၢ်လၢယဖုလဲၤမၤတၢ်ဖဲန့ၣ်အယိ ပုၤကိးယၤလၢပရဲး. ဘၣ်ဆၢၣ်ယစံးဘျးယွၤလၢ ပုၤကိးပုၤလၢပရဲးန့ၣ်လီၤ. တဘျီယအိၣ် သကိးတၢ်အိၣ်ဒီးထံကီၢ်ခိၣ်နၢ် ဒီးလၢယကပၤ Bishop SOTERO လၢ Catholic Church, အဝဲစ့ၢ်ကိးမ့ၢ်ပုၤပရဲးဖိ, အဝဲတဲဝဲ ထံကီၢ်ခိၣ်နၢ်တဖၣ်လၢ အဝဲမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤပရဲးဖိလီၤ. ယတဲယတမ့ၢ်ပုၤပရဲးဖိဘၣ်. ယဖု လဲၤမၤတၢ်လီၤ. ယဖုခံၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်လဲၤစးထီၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤန့ၣ် ပုၤစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ တၢ်တအိၣ်နီတဂၤဘၣ်. ပုၤမၤပျံၤမၤဖုအဝဲသ့ၣ်, အဘူးအလဲတအိၣ်နီတမံၤဘၣ်. အဝဲ သ့ၣ်ကျိးဒီး မၤတၢ်သးခုကစီၣ်လၢတၢ်ခဲတၢ်နၢၤအကျါလီၤ. ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢလၢအဒီး န့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢလၢ ဟဲလၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးပကထံၣ်ဘၣ်ခဲအံၤ တၢ်လီၢ် သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢလၢ ပုၤလၢအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဲထီၣ်ပုၤစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်ဃုာ်ဒီးခရၢ်ဆူတၢ်မၤနၢၤ ခီဖျါကစၢ်ယွၤအဂီၢ်အဘၢန့ၣ်လီၤ. (စံး ၆ဝး၁၂) စံးဝဲ “ယကမၤတၢ်လၢတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘၢဆူၣ် လၢယွၤလီၤ. ဒီးအဝဲဒၣ်ကယီၢ်တၢ်ပဒုၣ် ပဒါလီၤ. ထါ(စံးထီၣ်ပတြၢ ၇း၁၂-၁၆), အဝဲအံၤမ့ၢ်ထါအယုၢ်လၢ ပဟံၣ်ဖိယိဖိအိၣ်

ဝဲဒိၣ်မးလီၤ. “ယကလဲၤတၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဂီၢ်အဘၢလီၤ.” ဒီပုၤဝဲၢ်လၢတၢ်အဲၣ်အီၤ သ့ၣ်စၢ, ပတၢ်အိၣ်မူခါဆူညါ ဃုာ်ဒီးခရၢ်ဆူတၢ်မၤနၢၤန့ၣ် ပကလဲၤတၢ်လၢ ပဂံၢ်ပဘၢ တသ့ဘၣ်. ပကလဲၤတၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဂီၢ်အဘၢဒီး ကစၢ်ယွၤအဂီၢ်အဘၢ ကဒုးကဲထီၣ် ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢ ပုၤမၤနၢၤတၢ်လၢကစၢ်ယွၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

**(၄) တၢ်သးခုကစီၣ်အစိကမီၤ (The Power of the Gospel)**

(ရိမုၤ ၁:၁၆) “အဂ့ၢ်ဒဲအံၤ ယမံၣ်တဆုးဘၣ်လၢ ခရၢ်အတၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒဲအံၤ မ့ၢ်ယွၤအစိကမီၤလၢ တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤကယီၢ် ပုၤလၢအစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ အီၤကိးဂၤဒဲးန့ၣ်လီၤ. လၢစီပီလူးအဂီၢ်ဃုာ်ဒီးခရၢ်ဆူတၢ်မၤနၢၤန့ၣ် ခီဖျါတၢ်သးခု ကစီၣ်အစိကမီၤန့ၣ်လီၤ. ပပုၤကညီဘျာထံခဝုရှၢၣ်, ပကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ပတၢ်အိၣ်ဖိၣ် တဖၣ်ဒီး ပဝဲသ့ၣ်ခဲလၢလဲၤအဖိအလံၤတဖၣ် ပတၢ်အိၣ်မူခါဆူညါ ဃုာ်ဒီးခရၢ်ဆူ တၢ်မၤနၢၤန့ၣ် တၢ်လၢပလိၣ်ဘၣ်အဒိၣ်ကတၢ်တမံၤအံၤမ့ၢ်ဒၣ် တၢ်သးခုကစီၣ် အစိ ကမီၤန့ၣ်လီၤ. ပပုၤပတၢ်သ့ၣ်ဆိဖုသ့ၣ်ဖျါၣ် တဘျီမ့ၢ်ပုၤအပုၤသီတဂၤ လၢတၢ်သးခု ကစီၣ်ဃိသတး ကဲထီၣ်ပုၤအသီလီၤ. တမ့ၢ်ပုၤသ့ပုၤဘၣ်, တၢ်ကူၣ်ဘၣ် ကူၣ်သ့တအိၣ် ဘၣ်. ဘၣ်ဆၢၣ်အဝဲမၤတၢ်သးခုကစီၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်ဒီးကဲထီၣ် The Karen Apostel ပုၤကညီတၢ်မၤဖိဒီး The Flaming Evangelist ပုၤစိၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်လၢကဲၤ ကပျီတဂၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢတၢ်သးခုကစီၣ်အစိကမီၤအယိန့ၣ်လီၤ.

ဒီပုၤဝဲၢ်လၢတၢ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်စၢ ပပုၤကညီဘျာထံခဝုရှၢၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ ပတၢ်အိၣ်ဖိၣ် သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ ဃုာ်ဒီးခရၢ်ဆူတၢ်မၤနၢၤ ဆူညါန့ၣ် တၢ်လၢအလိၣ်အဒိၣ်ကတၢ် လၢပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပကဘၣ်သ့ၣ်ညါနီၣ်နီၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်အစိကမီၤဒီး အတၢ် သးခုအစိ ကမီၤန့ၣ်လီၤ.ဒီပုၤဝဲၢ်လၢ တၢ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်သ့ဝဲစၢ, လၢမူးတဘျီညါအံၤ မ် ကစၢ်ယွၤကဆိၣ်ဂ့ၤပုၤ ဟ့ၣ်ပုၤသးအတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢထူးထူးတီၤတီၤ လၢပကစံးဘျး အီၤလၢ ပသးဒီဖျါၣ်ညါလၢဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မၤနၢၤလၢ ပပုၤကညီဘျာထံခဝုရှၢၣ် အတၢ် မၤအပူၤ ဒီးဟံၣ်စီဆုံကဒီး ပသးဆူညါဃုာ်ဒီးခရၢ်ဆူတၢ်မၤနၢၤဒိၣ်ဒိၣ်လၢယွၤ ခီဖျါတၢ် အဲၣ်ယွၤ, တၢ်ဝိၣ်ယွၤကျဲၤလၢသးဒီဖျါၣ်ညါ, တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အဂါၢ်အကျါ လၢပကမူ, လၢဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢလၢကစၢ်ယွၤဒီး တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးခုကစီၣ် အစိကမီၤ ဒီးပကလဲၤသကိးတၢ်ဆူညါ လၢတၢ်မၤနၢၤလၢကစၢ်ယွၤအဂီၢ်ကိးဂၤဒဲး န့ၣ်တက့ၢ်.

